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•  Παπαδήμος: Προ
σοχή οτον πληθω
ρισμό-ανταγωνι- 
οτικότητα-χρέος

Πού απέτυχε η Ελλάδα
•  Στα μέσα Ιανουάρι

ου 1999 με τρο
πολογία στο 18% 
του ΦΠΑ από 8% 
οι πρώτες ύλες 
για προϊόντα κα
πνού , ένδυσης, 
υπόδησης κ.ά.!

•  ΓΊατί το ευρώ επέ
βαλε να γίνουν 
τεχνολογικές βελ
τιώσεις και συγχω
νεύσεις στις τρά
πεζες

•  Ζακ Σαντέρ: Η Ελ
λάδα στην ΟΝΕ το 
2001, αν πετύχει 
τους στόχους

ΜΕΡΟΣ 104ον Του
ΣΤΕΦ. Β. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ

Τ ο 1999 βρήκε την Ελλάδα 
εκτός ΟΝΕ, ενώ οι υπόλοιπες 
__ 11 χώρες σχημάτισαν τη «ζώ

νη του ευρώ». Μάλιστα, την 1η Ια
νουάριου του 1999 έγινε και πανη
γυρική συνεδρίαση στις Βρυξέλλες 
για να γιορτασθεί η κυκλοφορία του 
νέου νομίσματος, του ευρώ, του 
οποίου η ισοτιμία σε δραχμές την 
1η Ιανουάριου 1999 
είχε ορισθεί στις 
353,109 δρχ.

anagrostou@elefteros.gr

Ο τότε υπουργός Εθνικής Οικονομί
ας και Οικονομικών κ. Γιάννος Παπα- 
ντωνίου είχε προβεί σε δηλώσεις 
αναφέροντας ότι η Ελλάδα θα συμ- 
μετάσχει στο ευρώ το 2001, γιατί 
κάνει προόδους στην οικονομία της. 
Ωστόσο, ο τότε πρόεδρος της Ευρω
παϊκής Επιτροπής κ. Ζακ Σαντέρ, 
αναφερόμενος στην Ελλάδα, είπε 

μεν ότι η οικονομία της έχει ση
μειώσει προόδους και η έντα
ξή της στο ευρώ μπορεί να 
πραγματοποιηθεί το 2001, 
αλλά πρόσθεσε ότι «η ελλη
νική κυβέρνηση θα πρέπει 
να συνεχίσει να εφαρμόζει 
το ελληνικό πρόγραμμα 
σύγκλισης με την ίδια σο
βαρότητα και επιμονή που 
το έχει εφαρμόσει μέχρι τώ
ρα». Πάντως, ανεξάρτητα 
από τη δήλωση αυτή του 

προέδρου της Ε.Ε. και τη 
γνωστή αισιοδοξία του κ. Πα- 

παντωνίου, η χώρα μας είχε πο
λύ δρόμο ακόμη να διανύσει για 

να επιτύχει τους στόχους της σύ- 
κλισης.

Παπαδήμος: Μείωση 
πληθωρισμού 

-Δημόσιου χρέους

Μπαίνοντας στο 
1999, η Ελλάδα εί
χε τον υψηλότερο 

π λ η θ ω ρ ι σ μ ό  
στην Ε.Ε.,

Κ " ■

1998 έκλεισε στο 3,9%! Και αυτό έγι
νε παρά τις μειώσεις του ΦΠΑ στους 
λογαριασμούς της ΔΕΗ και άλλων δη
μόσιων επιχειρήσεων κοινής ωφελείας. 
Ουσιαστικά, ο πληθωρισμός της Ελλά
δας ήταν διπλάσιος από τον στόχο του 
προγράμματος σύγκλισης, που ήταν 
κάτω από το 2%. Το θέμα του υψηλού 
πληθωρισμού μαζί με εκείνο της αντα
γωνιστικότητας της ελληνικής οικονο
μίας και του δημόσιου χρέους ήταν 
εκείνα που ανησυχούσαν τον τότε διοι
κητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Λου
κά Παπαδήμο, ο οποίος σε συνέντευξή 
του στο «Βήμα της Κυριακής» στις 3 Ια
νουάριου 1999 επισήμαινε ότι: Η περαι
τέρω μείωση του πληθωρισμού, η αύ
ξηση της παραγωγικότητας και η μείω
ση του δημόσιου χρέους ήταν οι το
μείς, στους οποίους η χώρα μας θα 
πρέπει να δώσει μάχες προκειμένου 
να επωφεληθεί από την ένταξή της 
στις χώρες της ζώνης του ευρώ. Πα
ράλληλα δε, αναφερόμενος στις τρά
πεζες τόνισε ότι θα έπρεπε να προχω
ρήσουν γρήγορα σε τεχνολογικές βελ
τιώσεις, σε συγχωνεύσεις και σε αύξη
ση της κεφαλαιακής τους βάσης, ώστε 
να αντεπεξέλθουν στον σκληρό αντα
γωνισμό που θα ερχόταν με την είσο
δο του ευρώ στις καθημερινές συναλ
λαγές. Χαρακτηριστικά είχε τονίσει ότι 
«το ενιαίο νόμισμα θα οξύνει τον αντα
γωνισμό στο τραπεζικό σύστημα, λόγω 
εξάλειψης του συναλλαγματικού κιν
δύνου και της μεγαλύτερης διαφάνειας 
των τιμών των προσφερόμενων υπη
ρεσιών», ενώ παράλληλα κάλεσε τις 
τράπεζες να εδραιώσουν την κυρίαρχη 
θέση τους σε τομείς της αγοράς και να 
αποκτήσουν καλύτερη πληροφόρηση 
και γνώση για τις απαιτήσεις των πελα
τών τους, γιατί η γνώση αυτή θα συνι- 
στούσε συγκριτικό πλεονέκτημα.

Για το πρόβλημα του πληθωρισμού, 
ο κ. Παπαδήμος επισήμανε και τα ακό
λουθα: «Κύρια επιδίωξη της ασκούμε
νης οικονομικής πολιτικής είναι η επί
τευξη και διασφάλιση της νομισματικής 
σταθερότητας -δηλ α δ ή  χαμηλού 
πληθωρισμού, η οποία θα έχει αποτέ
λεσμα σημαντικό και μονιμότερη μείω
ση των επιτοκίων», ενώ για την αύξηση 
της παραγωγικότητας σημείωσε: «Βασι
κή προϋπόθεση για την αντικατάστα
ση της δραχμής με το ευρώ το 2001 εί
ναι να γίνει η δραχμή εξίσου σταθερό 
και ισχυρό νόμισμα όσο και το ευρώ κα
τά τα δύο έτη πριν από την ένταξη της 
Ελλάδας στη Νομισματική Ένωση. 
Επιπλέον, οι ελληνικές επιχειρήσεις και 
τα πιστωτικά ιδρύματα, επειδή γνωρί
ζουν σαφώς ότι ο ανταγωνισμός θα 
ενταθεί λόγω του ευρώ, θα πρέπει να 
πραγματοποιούν επενδύσεις και να 
προωθούν ρυθμίσεις που θα αποσκο
πούν στην έγκαιρη αναδιάρθρωση και 
αποτελεσματικότερη λειτουργία τους. 
Συνεπώς, οι οικονομικές προοπτικές 
της χώρας μετά την ένταξη στη ζώνη

του ευρώ εξαρτώνται από την αποτε- 
λεσματικότητα, με την οποία θα βελ
τιωθεί η διεθνής ανταγωνιστικότητα 
της οικονομίας, μέσα από την άνοδο 
της παραγωγικότητας και θα ολοκλη
ρωθεί η οικονομική εξυγίανση».

Να ξεχάσουμε την υποτίμηση

Μάλιστα, στο σημείο αυτό ο κ. Πα
παδήμος είχε διευκρινίσει ότι η όποια 
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας δεν 
θα μπορούσε να (πηρίζεται σε υποτί
μηση του εθνικού νομίσματος, υπο
γραμμίζοντας: «Οπωσδήποτε, μετά την 
εισαγωγή του ευρώ, η ανταγωνιστικό
τητα δεν θα μπορεί να βελτιωθεί με 
προσαρμογή της συναλλαγματικής ισο
τιμίας, ενώ η ενιαία νομισματική πολι
τική της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε
ζας θα σχεδιάζεται και θα ασκείται με 
γνώμονα τις γενικές οικονομικές και 
νομισματικές συνθήκες στην Ένωση 
και δεν θα μπορεί να συμβάλλει στην 
αντιμετώπιση των ειδικών συνθηκών 
ύφεσης ή υπερθέρμανσης, που ενδέ
χεται να επικρατούν σε επιμέρους χώ
ρες».

Όσο δε για το δημόσιο χρέος, ο κ. 
Παπαδήμος είχε τονίσει ότι: «Επειδή το 
μέγεθος του δημόσιου χρέους στη χώ
ρα μας αποτελεί περιοριστικό παράγο
ντα στην άσκηση δημοσιονομικής πο
λιτικής, είναι αναγκαία η ταχεία μείωσή 
του προκειμένου η δημοσιονομική μας 
πολιτική να αποκτήσει μεγαλύτερη ευ
ελιξία στην αντιμετώπιση κυκλικών δια
κυμάνσεων του εγχώριου ακαθάρι
στου προϊόντος».

«Ποδαρικό» με αύξηση 
ΦΠΑ κατά 10%

Ενώ λοιπόν υπήρχε προβληματι
σμός για το κατά πόσο ο πληθωρι
σμός θα μειωνόταν -κα ι αυτό είχε 
υπογραμμίσει και ο τότε διοικητής της 
Τραπέζης της Ελλάδος, ήλθε η πρώτη 
έκπληξη. Με τροπολογία που κατέθε
σε ςττη Βουλή ο τότε υφυπουργός Οι
κονομικών Γιώργος Δρυς -  προφανώς 
με έγκριση της κυβέρνησης- προβλε- 
πόταν ότι από την 1η Φεβρουάριου 
του 1999 μετατάχθηκαν στον συντε
λεστή του ΦΠΑ 18% μια σειρά αγαθών 
που μέχρι τότε υπάγονταν στον χαμη
λό συντελεστή ΦΠΑ 8%! Ως δικαιολογία 
τότε η κυβέρνηση επικαλέσθηκε Οδη
γία της Ε.Ε., τη στιγμή βέβαια που 
υπήρχαν και άλλες οδηγίες της Ε.Ε., τις 
οποίες δεν εφάρμοζε, όπως π.χ. η οδη
γία για κατάργηση του ειδικού φόρου, 
στα μεταχειρισμένα καταλυτικά αυτο
κίνητα, για την οποία η Ε.Ε. είχε παρα- 
πέμψει τη χώρα μας στο Ευρωπαϊκό 
Δικαστήριο. Απλά η κυβέρνηση με τη 
μετάταξη στο 18% κυρίως πρώτων 
υλών της βιομηχανίας προσδοκούσε 
αύξηση των εσόδων από τα τσιγάρα, τα 
είδη ένδυσης υπόδησης και δέρματος, 
τα οποία θα κόστιζαν ακριβότερα κατά 
10% .
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